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Včera sme si pripomenuli 
Svetový deň zdravia, ktorý 
Svetová zdravotnícka 
organizácia „oslavuje“ 
už 69 rokov. Dnes máme 
medzinárodný deň Rómov 
a ten v roku 1990 vyhlásila 
Medzinárodná rómska 
únia... ale o takomto 
čase si pripomíname 
aj Deň narcisov, ktorý 
organizuje Liga proti 
rakovine už 29 rokov 
začiatkom apríla. Tento 
rok to bude vo štvrtok 
11. apríla. Je to jediný 
raz v roku, kedy môžeme 
pomôcť onkologickým 
pacientom. A to rôznymi 
spôsobmi. Prispením 
do pokladničky, s ktorou 
budú v tento deň chodiť 
dobrovoľníci aj v uliciach 
nášho mesta, alebo 
zaslaním SMS správy 
na číslo 848 v hodnote 
tri eurá až do 17. apríla, 
alebo platbou na účet. 
Viac informácií nájdete 
na portáli dennarcisov.
sk. Z vyzbieraných 
prostriedkov Liga proti 
rakovine realizuje 
projekty pre onkologických 
pacientov počas celého 
roka...
Deň narcisov je jedna 
z najznámejších zbierok, 
ktorá rozjasní celý deň 
žltými narcismi na hrudi 
každého z nás. Veď nikto 
nechce ostať ľahostajný 
k tým, ktorých postretla 
rakovina, najzákernejšia 
civilizačná choroba. 
Pomôžme...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Pietna spomienka 
pri príležitosti 
oslobodenia 
mesta

Mesiac knihy 
ukončený Nocou 
s Andersenom 
v knižnici

Výročná schôdza 
Klubu dôchodcov 
s 287 členmi

V piatok a sobotu 
ožije centrum mesta 
Jarným Bánovským 

jarmokom, viac 
o programe na 8. strane. 
Sládkovičova ulica bude 

prejazdná, uzavretá 
bude iba Hviezdoslavova 

a parkovisko pred 
nemocnicou!

Neprehliadnite!

Máme veľkú radosť, že 
do Hodiny Zeme sa v tomto 
roku zapojilo veľa občanov 
aj organizácií. Podujatí 
t ýkajúcich sa ekológie 
a životného prostredia bolo 
už počas posledného mar-
cového týždňa neúrekom. 
Zapojili sa školy a  škôlky, 
v ktorých deti kreslili, počú-
vali, učili sa o  dôsledkoch 
znečisteného životného 
prostredia, venovali sa envi-
roaktivitám o  svetelnom 
smogu, o recyklácii a šetrení 
prírodnými zdrojmi...

V  sobotu 30. marca sa 
v celom meste upratovalo – 
pri činžiakoch a domoch, ale 
aj organizovane. Centrum 
voľného času, CTK Viking 

a rybársky krúžok Rybička 
vyzbierali na Pažiti a v okolí 
vodnej nádrže Prusy 23 
vriec odpadu. Zapojilo sa 
spolu 50 ľudí. ŠHOK a dob-
rovoľníci spolu s  deťmi zo 
ZŠ Školská už tradične 
čisti li potok Dubnička 
na rovnomennom sídlisku. 
Dohromady ich bolo 27 a ich 
úlovok tvorilo viac ako 20 
vriec odpadu. V Základnej 
umeleckej škole D. Kardoša 
sa nielen upratovalo, ale aj 
sadilo a  budoval sa nový 
kompostér (pokračovanie 
projektu v  rámci iniciatívy 
ODPADni z  Bánoviec). 
Spolu sa zapojilo 62 ľudí 
a  odpad tvorili 3 vrecia 
plastov, 5 vriec zmesového 

odpadu a  3 kubíky biolo-
gického odpadu. Asi 25 
študentov a učiteľov zo SOŠ 
strojníckej sa ujalo skráš-
lenia okolia svojej školy, 
kde vyzbierali asi 20 vriec 
odpadu. Vybraná skupinka 
11 stredoškolákov čistila 
okolie panelovej cesty zo 
sídliska Dubnička smerom 
k  Podlužanom. Našli tam 
naozaj všeličo – práčku, 
matrace i pružinovú posteľ. 
Na  sídlisku Sever sa zas 
upratoval a skrášľoval areál 
MsKS, ale aj celé sídlisko. 
Vyzbieralo sa 10 vriec 
odpadu, zapojilo sa dokopy 
20 ľudí. Ešte v piatok upra-
tovali okolie mestskej kniž-
nice 20 detí ZŠ Duklianska, 

učiteľky, aj knihovníčky. 
Čistilo sa aj centrum mesta 
a  mestský park. Podujali 
sa na to dobrovoľníci spolu 
s  OZ Ži:va, ktorí v  počte 
15 ľudí vyzbierali 12 vriec 
zmiešaného odpadu, 6 vriec 
plastov a  1 vrece skla. 37 
gymnazistov s  pani učiteľ-
kami vytvorilo tímy, ktoré 
upratali okolie autobusovej 
stanice a  centra najmä 
v  okolí nemocnice, spolu 
nazhromaždili asi 11 vriec 
odpadu. Zapojili sa aj dob-
rovoľníci z  iniciatívy Žiha-
dielko, ktorí pri upratovaní 
odpadu v  okolí detského 
ihriska na  Kukučínovej 
ulici naplnili asi 10 vriec. 
Nezaháľali ani tí športovo 

na ladení – Bá novsk í 
behúni, KST Bánovce a KST 
Kamarát Uhrovec. 

Za  podporu akcie 
ďakujeme aj Ars Akademy 
Veľké Uherce,  � rme Tedos 
a  mestu Bánovce za  pod-
poru a  technickú pomoc, 
najmä pracovníkom zber-
ného dvora pod vedením 
Jaroslava Saba. 

Po  dobre vykonanej 
práci  bol  pr ipravený 
program pre potešenie 
zmyslov. V  ZUŠ DK hos-
tili výborným gulášom, 
v  MsKS sladkou tortou, 
CVČ pripravilo zúčast-
neným deťom čaj a sladkosť, 
sobotný večer spríjemnil

Brigády k Hodine Zeme Bánovčanov spojili

Pokračovanie na 2. strane >>

Najväčšia partia dobrovoľníkov – upratovačov k Hodine Zeme sa vytvorila pri ZUŠ D. Kardoša, najskôr krášlili okolie školy a potom večer 
účinkovali pred školou aj na námestí...  Foto: Daniela Muranová
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teplý čaj od Ži:vy a domáce 
koláče od  dobrovoľníkov. 
Ale nielen o  gurmánske 
pochúťky išlo. Obyvatelia 
sídliska Dubnička sa mohli 
potešiť svetelným divadlom 
a  hudobným programom 
z  dielne ZUŠ. Na  námestí 
koncertova li bánovskí 
hudobníci Martin Toma-
šovych a  Karol Stefkovic 
z kapely Starí známi a svoj 
program zopakovali aj 
žiaci a  učitelia zo ZUŠ D. 
Kardoša. Od  pol deviatej 
do  pol desiatej sme spolu 
s  primátorkou Rudolfou 
Novotnou zhasli verejné 
osvet lenie na  námestí 
a  skrášlili ho sviečkami 
v  symbole Hodiny Zeme, 
aby sme si tak pripomenuli 
myšlienku tejto celosve-
tovej kampane. Upozor-
nenie na klimatické zmeny, 
plytvanie zdrojmi a  cel-
kové znečistenie planéty 
je hlavným cieľom tohto 
podujatia. Bol to vydarený 
a  zmysluplný čas, ktorý 
Bánovčanov opäť spojil 
v  jeden tím. Dúfajme, že 
takýchto hodín Zeme bude 
v našom meste čoraz viac.

 Zuzana Janáčová, 
 riaditeľka MsKS

 Miroslava Robochová, 
 referentka MsÚ

Dokončenie z 1. strany >>

Študenti Gymnázia Janka Jesenského s pani učiteľkami vytvorili skupiny, ktoré upratali okolie autobusovej stanice a centra mesta, najmä v okolí nemocnice

Aktivisti zo Ži:vy a ďalší dobrovoľníci čistili opäť park, najmä však v jeho zadnej časti 
pri potoku Radiša

Členovia ŠHOKu – športovo herného a outdoorového klubu so žiakmi zo ZŠ Školská už 
tradične čistili potok Dubnička na sídlisku

Centrum voľného času, CTK Viking a rybársky krúžok Rybička zbierali odpadky na Pažiti a v okolí vodnej nádrže Prusy

Študenti so SOŠ strojníckej a  jeden gymnazista sa 
pustili do odpadu v okolí panelovej cesty zo sídliska 
Dubnička smerom k Podlužanom

Partia učiteľov, študentov zo SOŠ strojníckej a ďalší dobrovoľníci sa zamerali najmä 
na okolie školy a Partizánsku ulicu

Zapojili sa aj dobrovoľníci zo Žihadielka, ktorí upratovali 
najmä v okolí detského ihriska na Kukučínovej ulici

Brigády k Hodine Zeme Bánovčanov spojili
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Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje 
zámer - nájom pozemku

z dôvodu hodného osobitného zreteľa.
Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajímateľ 
a EZOP Slovakia s.r.o., sídlo Horné Naštice 207, 956 41 
Uhrovec, IČO 36  296  546, ako nájomca pozemku 
C-KN parc. č. 1471/3, k. ú. Bánovce nad Bebravou, 
mesto Bánovce nad Bebravou. Bližšie informácie 
získate na stránke mesta: www.banovce.sk

Čo nové na radnici
Pravidelná rubrika, v ktorej prinášame novinky 

zo stretnutí primátorky Rudolfy Novotnej a vedenia 
mesta s občanmi a zástupcami organizácií:
  Emília Kšiňanová z  Odboru všeobecnej 
vnútornej správy Okresného úradu Bánovce nad 
Bebravou odovzdala záznam o  kontrole vedenia 
matrík za rok 2018, z ktorého vyplýva, že činnosť 
matriky je bez pochybení a v súlade so zákonom, 
 stretnutie poslancov a  vedenia mesta s  riadi-
teľkou Odboru sociálnych vecí a  rodiny ÚPSVaR 
Partizánske - Ivetou Duchoňovou a  advokátom 
Róbertom Bockaničom v záujme hľadania zákon-
ných spôsobov a možností riešenia zložitej otázky 
rómskych a  sociálne znevýhodnených skupín 
obyvateľstva v našom meste. O pomoc s riešením 
uvedenej problematiky o� ciálne požiadala primá-
torka ministerku vnútra Denisu Sakovú, splnomoc-
nenca vlády pre rómske komunity Ábela Ravasza, 
poslanca NR SR Ľubomíra Želiezku, aj predsedu 
TSK Jaroslava Bašku,
 mesto požiadalo krajskú správu ciest, aby dopl-
nila Bánovce nad Bebravou na smerovú tabuľu pri 
odbočovaní z diaľnice D1. V spolupráci so správou 
ciest sa tiež plánuje realizovanie kvetinovej výsadby 
v strede kruhového objazdu pri vstupe do mesta zo 
smeru Trenčín,
 rokovanie regionálneho Združenia miest a obcí 
stredného Považia, kde primátorka diskutovala 
o probléme mesta so súkromnými pozemkami pod 
cestami, budovami a zimným štadiónom,
 riešenie potreby vybaviť krízové evakuačné 
centrum materiálom, ako sú matrace, deky či spacie 
vaky. Centrum sa v prípade mimoriadnych situácií 
zriaďuje v Mestskom kultúrnom stredisku na ulici J. 
Matušku. Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad 
Bebravou oznamuje, že 
zápis detí do  1. ročníka 
pre školský rok 2019/2020 
narodených v  čase od  1. 
9. 2 012  do   31. 8 . 2 013 
a  detí, ktoré mali odlo-
ženú povinnú školskú 
dochádzku, sa uskutoční vo 
všetkých základných ško-
lách mesta v dňoch 9. a 10. 
apríla 2019 v čase od 10. 00 

do  16. 00 h. Pre všetkých 
päť základných, ktorých 
zriaďovateľom je Mesto 
Bánovce nad Bebravou, 
sa určuje jeden školský 
obvod. Deti zo susedných 
obcí budú plniť povinnú 
školskú dochádzku na zák-
ladnej škole v  spoločných 
školských obvodoch, ktoré 
sú zverejnené na  www.
banovce.sk.  (MsÚ) 

Zápis prvákov 

Iste ste si všimli, milí 
čitatelia, najmä ocenení 
učitelia, že titulná fotka 
z  predchádzajúceho čísla 
Bánovských novín, ale aj tie 
na ďalších stranách, neboli 
kvalitné... Chyba nebola vo 
„fotoaparáte“ či v gra� ckej 
úprave, ale v  tlačiarni, 
ktorá sa ospravedlňuje 
za  nekvalitu obrázkov. 
Citujem časť vyjadrenia 

T lač iar ne Pet i tpre s s : 
„Príčinou bola nekvalita 
ofsetových tlačových platní, 
ktoré budeme u  výrobcu 
reklamovať. Za  nekvalitu 
sa ospravedlňujeme a prij-
meme také opatrenia, aby 
sa táto situácia už nezopa-
kovala....“ Za porozumenie 
ďakujeme. 

 Alena Borszéková, 
 šéfredaktorka

Ospravedlnenie čitateľom...

Bola to výnimočná sobota...
V sobotu 30. marca sa aj 

Bánovce zapojili do kampane 
Hodina Zeme - najväčšej 
celosvetovej environmentálnej 
aktivity. Jej zmyslom je 
upozorniť na fakt, že súčasná 
generácia je možno posledná, 
ktorá má ešte šancu zachrániť 
našu matičku Zem. Zdá sa 
vám toto tvrdenie príliš pate-
tické a nadnesené? Choďte sa 
prejsť von! 

Už od  rána dýchalo 
m e s t o  „ u p r a t o v a c o u“ 
atmosférou. Veľmi výrazne 
k tomu dopomohlo aj počasie, 
absolútne naklonené tejto 
aktivite. Vytvorené skupiny 
dobrovoľníkov upratovali 
jednotlivé mestské lokality. 
Všetky potrebné informácie 
sa dali nájsť na  sociálnej 
sieti a  možno aj to prispelo 
k vysokej účasti upratovania 
chtivých jedincov.

Ak mal niekto záujem, 
mohol pokračovať v zmyslu-

plnej činnosti aj po  štrnástej 
hodine. Vtedy svoju bránu 
otvorila Základná umelecká 
škola D. Kardoša, ktorá je 
jasným príkladom toho, ako 
úspešne vtiahnuť mládež 
do environmentálnych aktivít. 
Už v  minulosti a  aj teraz tu 
vysádzali stromčeky a  rôzne 
okrasné dreviny. Môžu sa 
pochváliť vlastným kompos-
térom. V areáli školy sú umiest-
nené drevené plastiky mladých 
umelcov. Pribudli nové lavičky 
a  pri sedení na  nich si 
môžete napríklad čítať knihu 
z  knižnej búdky. A  práve 
ZUŠ výrazne participovala 
aj na  večernom programe, 
ktorý sa niesol v duchu hesla: 
Zhasni a  pozeraj! Medzi 
tonami betónu so svietiacimi 
oknami, ktoré na  povel Sil-
vestra Lavríka mali zhasnúť, 
medzi autami, ktoré už nie je 
kde odparkovať a tak „musia“ 
stáť aj na tráve, sa začal odo-

hrávať príbeh... Príbeh svetla 
a  tmy, podfarbený hudbou, 
spevom, tancom a  detskými 
výpoveďami o tom, ako treba 
chrániť lesy, rieky, vzduch... 
Pre mňa veľmi silný zážitok 
a uvedomenie, že prídu ďalšie 
a  ďalšie generácie, pre ktoré 
sme povinní zachrániť, čo sa 
ešte dá. 

Program potom pokra-
čoval na  námestí a  všetko 
vyvrcholilo symbolickým zhas-
nutím verejného osvetlenia. 
Presne od  20.30 do  21.30 h 
plynula aj tá naša – bánovská 
Hodina Zeme. Prítomných 
na námestí prišla pozdraviť aj 
primátorka Rudolfa Novotná. 
Môže byť a aj je hrdá na svo-
jich občanov. Opäť dokázali, 
že sa vedia spojiť a nadchnúť 
pre správnu vec.

Bola to výnimočná 
sobota. V  druhom kole sme 
volili prezidenta (dnes už 
vieme, že prezidentku), menil 

sa čas (čo je pre mňa tiež 
tak trochu proti prírode), 
ale hlavne - bude na  chvíľu 
trochu čistejšie. Ale prečo len 
na chvíľu? A prečo len trochu? 
Poďme si vážení spoluobčania 
povedať, že hodina je málo! 
Musíme prijať zodpovednosť 
za to, čo sme pokazili naším 
životným štýlom. Možno by 
zabralo, ak by sme mohli 
svietiť len každý druhý deň 
a  voda by tiekla len cez 
víkend... a vzduch by sme mali 
len vo vákuových vreciach 
na prídel. Možno ešte máme 
čas. Určite máme čas byť 
príkladom a vzorom pre naše 
deti. A možno nastal čas, aby 
sme sa učili my od nich.

 Zuzana Bridová

Nezabúdajme na minulosť... 
pripomínajme a ctime si jej odkaz

Bánovce nad Bebravou boli oslo-
bodené od nemeckých fašistov 5. apríla 
1945. Vedenie nášho mesta a členovia 
Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov na  tieto momenty nikdy 
nezabúdajú a pri príležitosti 74. výročia 
oslobodenia opäť zorganizovali pietnu 
spomienku. Po  štátnej a  mestskej 
hymne, umeleckom slove žiaka ZUŠ 
DK Samka Hainca a  úvodnom priví-
taní Zuzanou Varhaníkovou, členky 
folklórneho súboru Drienovec upevnili 
vence červených kvetov k  pamätným 
tabuliam na  mestskej radnici. Sláv-
nostné príhovory patrili primátorke 
mesta Rudolfe Novotnej a  predsed-
níčke Základnej organizácie SZPB 
v  Bánovciach nad Bebravou Emílii 
Peťovskej. Obe zdôraznili povinnosť 
a  nutnosť, aby sme na  obete z  druhej 
svetovej vojny nezabúdali a  najmä, 
aby sme si aj v  súčasnosti ctili odkaz 
z  minulosti... A  nedovolili nárastu 
akéhokoľvek nepriateľstva voči ľuďom 

iného vyznania, inej farby pleti, inej 
národnosti. Pietna spomienka pokra-
čovala položením kvetov na mestskom 
cintoríne k  hrobom padlých v  II. 
svetovej vojne, ale aj pri pamätníkoch 
na  Cibislávke a  Salašteku. Slávnosti 
sa zúčastnili okrem vedenia mesta, 
poslancov MsZ, bývalých primátorov, 

členov SZPB a občanov mesta aj hostia 
– poslankyňa TSK Zuzana Máče-
ková, hlavný kontrolór TSK Richard 
Horváth, prednosta Okresného úradu 
v  Bánovciach nad Bebravou Michal 
Kapuš a predseda Oblastného výboru 
SZPB v Trenčíne Ján Holička. 

Text a foto: Alena Borszéková

Informačné centrum s novou ponukou
Turistická sezóna sa rozbehla a  s  ním 

aj počet našich výjazdov do  iných miest 
a krajov. Ale je to aj opačne. Aj naše mesto 
navštevujú turisti. Ich kroky zvyčajne 
smerujú do  Informačného centra, ktoré je 
tu otvorené každý pracovný deň od  8.00 
do 16.00 h. A s novou sezónou sa rozšírila aj 
ponuka „íčka“. V prvom rade sú to dve nové 
knihy... Prvá je faktogra� cká o Alexandrovi 
Dubčekovi, na  ktorej pracovali historici 
niekoľko rokov a  bola vydaná minulý rok 
k 50. výročiu Pražskej jari. Druhá je útla, ale 
gra� cky aj obsahom zaujímavá knižočka pre 

milovníkov múzy, vydaná tiež minulý rok 
Bánovským pokútnym divadlom s názvom 
Životaschopné divadlo... Samozrejme, že 
v  ponuke sú aj ďalšie knihy na  potešenie 
ducha, ale aj praktické darčeky. Úplne nové sú 
menšie pestrofarebné batohy a tašky s logom 
mesta Bánovce nad Bebravou, vrátane plá-
tennej ekotašky, či perá, notesy, dokonca aj 
termoska s logom mesta. Potešia aj nové suve-
níry – háčkované hračky, valašky, zdobené 
zvončeky či malebné magnetky v tvare srdca. 
Informačné centrum nielen informuje, ale aj 
poteší všetky vekové kategórie.  (ab)
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Gréta � unberg prinútila svet k zamysleniu...
Na  sklonku horúceho leta 20. augusta 2018 sa 

posadila na zem pred švédsky parlament a začala svoj 
boj na záchranu planéty. Nebolo by na tom nič čudné 
– veď environmentálnych aktivistov je ako maku. Ale 
ona má ešte len šestnásť a namiesto pred parlamentom 
by mala sedieť v škole. To, akým spôsobom argumen-
tuje, nemôže nechať nikoho chladným. Pomenúva veci 
pravdivo a  jasne. Všetky riešenia už boli vymyslené 
a  fakty povedané. Všetci teoreticky vieme, čo treba 
urobiť. A napriek tomu, pokračujeme v ničení toho, čo 
je nenahraditeľné. „Hovoríte, že nadovšetko milujete 
svoje deti. A napriek tomu im pred očami kradnete 
budúcnosť,“ hovorí Gréta. Odporúčam vám vypočuť si 
zopár jej prejavov. Verte mi - budete mať o čom pre-
mýšľať. Možno začnete rátať koľko budete mať rokov, 
keď sa v  dôsledku topenia ľadovcov stratí z  mapy 
sveta niekoľko ostrovov. Stane sa tak už v roku 2030. 
Všetko sa nám zdá tak ďaleko - Gréta je až vo Švédsku 
a ostrovy zaplaví oceán.

Pár hodín upratovania zmenilo naše mesto - všetko 
má význam a zmysel. (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Z Š  Škol s k á  ž i l a 
v  poslednom marcovom 
týždni heslom „Mysli glo-
bálne, konaj lokálne.“ Počas 
celého týždňa sa venovala 
rôznym aktivitám zamera-
ných na  životné prostredie. 
Enviroaktivity odštartovali 
žiaci 2. stupňa súťažou o naj-
krajšiu fotku pod názvom 
Čistá príroda v mojom okolí
a individuálnym hlasovaním 
určili víťaza, ktorý bol odme-
nený. Každý ročník mal 
v  danom týždni pridelenú 
úlohu, na  realizácii ktorej 
sa podieľali všetci žiaci. 
Prváci si prečítali rozprávku 
Chceme dýchať čistý vzduch
a v pracovnom liste vyfarbili 
dopravné prostriedky, ktoré 
znečisťujú vzduch. Druháci 
športovali v  telocvični 
v  súťažiach s  environmen-
tálnou tematikou o  vode, 
recyklácii a triedení odpadu. 
Tretiaci zhotovovali strom, 
kde do listov písali, ako oni 
sami šetria naše životné 
prostredie. Štvrtáci vytvorili 
výtvarné práce na  tému 
Chceme čisté detské ihriská. 

Piataci besedovali o ochrane 
lesa s lesníkom. Šiestaci vyrá-
bali výrobky z  odpadového 
materiálu. Siedmaci vypra-
covali projekt o  globálnych 
problémoch Zeme. Ôsmaci 
vytvárali environmentálne 
nástenky na  tému Doprava 
a  Veci a  odpady. Žiaci 
deviateho ročníka vytvorili 
z vyžrebovaných slov príbeh 
o  životnom prostredí. 
Týždeň environmentálnych 
aktivít ukončili besedou 
s  lesníkom, školskou 
rozhlasovou reláciou veno-
vanou Svetovému dňu vody, 
Dňu Zeme,  Hodine Zeme
a  prezentáciou výsledkov 
týždennej práce žiakov 
a vyučujúcich v enviromiest-
nosti. Zástupcovia tried pre-
zentovali projekty, výtvarné 
a  literárne práce, výrobky 
z  odpadového materiálu. 
Tieto budú prístupné pre 
všetkých na chodbách školy. 
Počas dňa upratovali okolie 
našej školy a v sobotu sa žiaci 
9. ročníka zapojili do aktivít 
spojených s  Hodinou Zeme 
v našom meste.  (zš)

Mysli globálne, 
konaj lokálne

Na  nedávny Svetový 
deň vody nadviazala prime-
raným a  hravým spôsobom 
aj Materská škola Severka 
na  Hollého ulici podujatím 
Voda naša každodenná, 
nie každému je bežná. To, 
že voda je kolískou života 
na  našej planéte a  bez nej 
by život nemohol existovať, 
je potrebné vštepovať deťom 
už od  útleho veku. Veľkým 
tlakom na  spotrebu vody 
je znečisťovanie životného 
prostredia a  zmeny klímy, 
ktoré ohrozujú vodné zdroje. 
Uvedomujúc si závažnosť 

tohto problému sa rozhodla 
učiteľka Janka Chudivánová, 
ako Kvapka Janka, pripraviť 
pre všetky deti edukatívne 
dopoludnie, do  ktorého 
boli zapojené všetky vekové 
kategórie detí. Každá trieda 
dostala tematicky zadanú 
úlohu, po  splnení ich pre-
zentovali Kvapke Janke. 
Tá počas vyhodnocovania 
vysvetlila deťom aká je voda 
pre človeka, zvieratá a rast-
linky dôležitá, ako ju musíme 
spoločne šetriť a chrániť pred 
možným znečisťovaním. 
 (mš)

Voda naša každodenná... 

Výročná schôdza Klubu dôchodcov

A  práve spomínané 
ž eny koncom ma rc a 
pripravovali aj výročnú 
členskú schôdzu v  mest-
skom kultúrnom stredisku, 
na ktorú prišli takmer všetci 
členovia Klubu dôchodcov. 
A pozvanie prijali aj hostia 
- riaditeľka ÚPSVaR Parti-
zánske Gabriela Ďurinová, 
riaditeľka odboru sociál-
nych vecí a rodiny ÚPSVaR 
Iveta Duchoňová, vedúca 
odboru sociálnych vecí MsÚ 
Janka Záhumenská a ďalší. 
Kým však prešli k  oficia-
litám, úvod schôdze patril 
pestrému a veľmi osviežujú-
cemu programu detí zo ZŠ 
Duklianska, ktoré vítali jar 
v ľudovom štýle spevom, rie-
kankami i tancami (na foto). 

Predsedníčka Jozefína 
Horňáková (na  foto) vo 
svojej správe o  činnosti, 
ktorá je neodmysliteľnou 
súčasťou každého výroč-
ného stretnutia, vyme-
novala všetky aktivity 
v  priestoroch klubu, ale aj 
mimo neho. Z  nich treba 
predovšetkým vyzdvihnúť 
tr i celodenné zájazdy 
za  historickými a  prírod-
nými krásami Slovenska. 
V  máji to bola návšteva 
Levoče, vrátane historickej 
radnice a  kostola, v  júni 
navštívili Budatínsky hrad, 
historické centrum Žiliny 
a hrad Strečno, a radi budú 
spomínať aj na  septem-
brovú návštevu Važeckej 
ja sk y ne ,  L iptov ského 
Hrádku a Liptovského Jána. 
K týmto trom treba prirátať 
aj koncoročný výlet do via-
nočného Trenčína. Celo-
ročne však svoje aktivity 
sústreďujú v  priestoroch 

Klubu dôchodcov, ktorý 
sa po  likvidácii starého 
objektu na  Farskej ulici 
presunul do  jednej z  tried 
internátu bývalej priemys-
lovky na  Farskej ulici, ale 
klub má samostatný vchod 
z  ulice Za  valy. Treba však 
zdôrazniť, že v  klube sa 
stretávajú aj iné organizácie, 
ako napríklad Slovenský 
zväz zdravotne postihnu-
tých, Jednota dôchodcov 
Slovenska, zrakovo postih-
nutí, SČK, včelári, turisti, 
a  iné. V klube sa nachádza 
televízor, množstvo kníh 
a  časopisov, spoločenské 
hry a možnosť prípravy čaju 
či kávy. Prevádzku klubu 
dotuje mesto zo svojho roz-
počtu. Okrem pravidelných 
stretnutí, každú stredu 
a každý štvrtok, pri spoloč-
ných rozhovoroch sú to aj 
odborné prednášky, resp. 
besedy. V  minulom roku 
to boli, napríklad v  januári 
zdravotnícka prednáška 
o  l iečiv ých bylinkách, 
v apríli beseda a prednáška 
o  prevencii kriminality 
páchanej na  senioroch, 
v  júni zdravotnícka pred-
náška o kostiach a osteopo-
róze, v  septembri o očných 
chorobách a  v  októbri 
o  onkologických ocho-
reniach. Okrem toho sa 
v  auguste stretli so svo-
jimi jubilujúcimi členmi 
a  v  decembri pri posedení 
pod jedličkou. Členovia 
Klubu dôchodcov sa tiež 
veľmi radi zúčastňujú akcií, 
ktoré organizuje mesto, 
ako sú Majáles seniorov či 
októbrový Ples dôchodcov. 
Každý utorok môžu seniori 
zmeniť prostredie a  s  cvi-

čiteľkou si môžu zacvičiť 
v  pr iestoroch Centra 
voľného času. K  úplne 
novým aktivitám patria 
tzv. tvorivé dielne, ktoré sa 
rozbehli ku koncu minulého 
roka, kde sa napríklad 
vyrábali ozdobné predmety 
z  papiera. „...preto sa stále 
stretávajme a  rozprávajme, 
lebo nevieme, či sa v takomto 
hojnom počte o  rok všetci 
stretneme...„ ukončila svoj 
príhovor predsedníčka. 

Zo správy o  hospo-
dárení Klubu dôchodcov 
sme sa dozvedeli, že 829 
eur boli vlastné príjmy 
z  členského, ktoré minuli 
na kvety, malé darčeky, foto 
do kroniky, atď., a 3761 eur 
boli výdavky na  činnosť 
Klubu dôchodcov, ktoré 
f inancova lo mesto zo 
svojho rozpočtu, z  toho 
naprík lad najviac 1582 
eur na  kultúrne podujatia 
a  1537 na  zájazdy. Na  rok 
2019 je plánovaný rozpočet 
vyše 4300 eur. V pláne majú 
opäť tri zájazdy, tentokrát 
na  Spišský hrad, do  Stráž-
nice či na Beckov a Bradlo. 

V  diskusii vystúpili 
hostky z  ÚPSVaR – pani 
Ďurinová a  Duchoňová, 
predovšetkým informo-
vali o  nových peňažných 

príspevkoch pre zdravotne 
postihnutých, či o  zvyšo-
vaní príspevku na  opat-
rovanie. V  týchto dňoch 
by mali poberatelia dostať 
poštou písomnú výzvu, 
v  ktorej je určená lehota, 
kedy majú prísť na  úrad. 
Obidve zaželali bánovským 
seniorom veľa zdravia, 
spokojnosti a pekne prežitie 
veľ konočných sviatkov. 
Janka Záhumenská z  MsÚ 
v prvom rade ospravedlnila 
primátorku, ktorá pre pra-
covné povinnosti nemohla 
na  ich výročnú schôdzu 
prísť. Aj v jej mene poďako-
vala predsedníčke a celému 
výboru za  vedenie klubu. 
„Mesto na  seniorov neza-
búda. Výška pridelených 
financií z  rozpočtu mesta 
závisí od  počtu členskej 
základne toho ktorého klubu 
dôchodcov,“ povedala Janka 
Záhumenská na  margo 
dotácií, ktoré mesto dáva 
aj Klubom dôchodcov 
v  pričlenených mestských 
častiach, kde sú kluby tiež 
aktívne. Vyzdvihla novú 
tvorivú činnosť v tzv. v diel-
ničkách a vyzvala všetkých 
seniorov, aby do  Klubu 
dôchodcov priniesli nové 
kreatívne nápady na tvorivú 
činnosť a  tak spolu strávili 
čo najviac pekných chvíľ.

Nakoľko sa do diskusie 
nikto z  členov Klubu 
dôchodcov neprihlási l, 
po  schválení uznesenia 
sa oficiálna časť skončila 
a  pokračovalo sa priateľ-
ským posedením pri svia-
točne prestretých stoloch 
s  občerstvením a  malým 
veľkonočným darčekom.
 Text a foto: Alena Borszéková

Mestský Klub dôchodcov v Bánovciach 
nad Bebravou združuje 287 členov a už 

desať rokov ho vedie predsedníčka Jozefína 
Horňáková. Spolu s ňou sa o činnosť klubu 
starajú celých desať rokov ďalšie členky 
výboru - Zuzana Nagyová, Emília Oriešková 
a Štefánia Kardošová. Novými posilami 
výboru sú Janka Sečkárová, Zdenka Švecová 
a Zdenka Dašková...
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Štefan Baďura *1939
Darina Šišmišová, rod. Michaleová *1951
Jozef Melíšek *1952

Opustili nás

Roman Turčan a Natália Hurčíková

Uzavreli manželstvo

Opäť radostná správa! Tento raz od mamičky Eleny 
Botkovej, ktorej sa 26. marca narodil syn Samuel Botka
v  trenčianskej pôrodnici. I  keď je Samko „rodákom“ 
z Trenčína, tak ako to uvádza rodný list, omladil vekový 
priemer obyvateľov Bánoviec. Prajeme jemu a rodičom 
veľa zdravia a radostí...  (ab) 

Vítaj Samko medzi nami...

V  utorok 9.4. o  16.00 h pozývame budúce 
mamičky do  Ži:vy na  prednášku Všetko dôležité 
o pôrode. V stredu 10.4. pripravia Šinterkovia v Ži:ve 
program k Veľkej noci. Vo štvrtok 11.4. o tom 19.00 h 
v MsKS pocestujeme s Filmovým klubom Trabantom 
až na  koniec sveta. V  piatok a  sobotu ožije mesto 
Jarným bánovským jarmokom. V sobotu 13.4. o 19.00 
h si v Ži:ve môžete vypočuť rozprávanie o Kanade, ale 
aj hudbu Rada Hanka. A v stredu 17.4. o 17.00 h vás 
pozýva ZUŠ D.Kardoša na hudobné pásmo Dočkaj 
ma šuhajko v ZUŠ. Nezabudnite, 26.4. pre vás MsKS 
pripravuje predstavenie Všetečníci a 2.5. Tri tvorivé 
tvory, na obe predstavenia sú lístky v predaji v MsKS, 
cez internet alebo v Informačnom centre. 

KAM za kultúrou 

Centrum voľného času 
sa 28. marca stalo dejiskom 
24. ročníka okresného kola 
rečníckej súťaže žiakov zák-
ladných škôl Štúrov a Dub-
čekov rétorický Uhrovec. 
Žiaci súťažili v dvoch kategó-
riách. V prvej si žiaci vyskú-
šali svoje rečnícke schopnosti 
tým, že obsah vyžrebovaného 
text v  rozsahu asi dvesto 
slov mali počas troch minút 

rozpovedať so samostatným 
dotvorením konca príbehu. 
Na prípravu mali 15 minút. 
V druhej kategórii mali žiaci 
úlohy rozdelené na dve časti. 
V prvej si priniesli doma pri-
pravenú prácu na voľnú tému, 
kde vyjadrovali svoj vlastný 
názor v rozsahu asi troch až 
päť minút. V druhej časti si 
žrebovali vopred nezverej-
nenú tému. Na prípravu mali 

15 minút a  na  prednes opäť 
tri až päť minút. Porota pra-
covala v zložení Zuzana Var-
haníková, Janett Mokráňová 
a  Dana Švecová. Rozhodla, 
že najlepšími rečníkmi 
v prvej kategórii sú Paulína 
Selešová zo ZŠ Školská
(na  súťaž ju pripravovala 
učiteľka D. Čačková), Aneta 
Hrčková zo ZŠ Uhrovec (J. 
Mokráňová), Ema Líšková 

zo ZŠ Komenského (M.Slí-
žiková), v  druhej kategórii 
Martina Ščešňáková zo ZŠ 
Partizánska (M. Dúcka), 
Veronika Kopčanová zo 
ZŠ Školská (M. Jaňáková), 
Roman Tobořík zo ZŠ 
Uhrovec (J. Mokráňová). 
Ví ť a z om bl a ho ž e l á me 
a postupujúcim do krajského 
kola v Uhrovci prajeme veľa 
úspechov.  (CVČ)

Okresná rečnícka súťaž školákov

Aj tento rok sa Mestská knižnica Ľ. Štúra opätovne zapojila 
do medzinárodného podujatia na podporu čítania – Noc s Ander-
senom, ktoré sa organizuje pri príležitosti výročia narodenia dán-
skeho rozprávkara Hansa Christiana Andersena. Tohto ročníka 
sa v bánovskej knižnici zúčastnilo dvadsať detí zo ZŠ Duklianska 
v rámci krúžku „Všetko čo mám rád“ pod vedením učiteliek Lívie 
Matejovej a  Viery Kopčanovej. Najprv sa v  piatok 29. marca 
podvečer zapojili do  Hodiny Zeme a  skrášlili okolie knižnice. 
Potom deti odpovedali na sedem otázok zo života rozprávkara 
Andersena a tri boli o knižnici. Deti boli veľmi dobre pripravené 
a odpovede im nerobili žiadny problém. Po dvadsiatej hodine sa 
z knižnice vybrali na návštevu hasičov na hasičskú stanicu, kde 
sa dozvedeli viac o zásahoch a vyskúšali si niektoré záchranárske 
pomôcky. Po večeri pracovníčky knižnice zaviedli deti do Osmi-
jankovej literárnej záhrady, kde ich čakal Rozprávkovník...
Po súťaži si deti obliekli pyžamá a pokračovali pyžamovou párty. 
Na dobrú noc im jeden so žiakov rozprával rozprávku pre dobré 
spanie. Ráno sa prebudili do slnečného rána a rýchlo naraňajko-
vali. Pred odchodom domov tety knihovníčky odovzdali deťom 
balíčky s ovocím a sladkosťami a každý spáč si odniesol okrem 
super zážitkov aj pamätný list.  (MsK)

Mesiac knihy ukončený Nocou s Andersenom v knižnici

„Prišiel som, videl som, zvíťazil som...“ tento citát si povedal 
deviatak Adam Strapek zo ZŠ Duklianska, ktorý si 21. marca 
zopakoval úspech z minulého školského roka, keď získal opäť prvé 
miesto v krajskom kole dejepisnej olympiády v kategórii C v Tren-
číne. Jeho ďalšie kroky povedú do celoslovenského kola, ktoré bude 
začiatkom mája v Trenčianskych Tepliciach. Diplom a odmenu si 
Adam prebral z  rúk predsedu Krajskej komisie dejepisnej olym-
piády Miroslava Šumichrasta (na foto). Ani žiak Kristián Blaženec 
v krajskom kole nesklamal a stal sa úspešným riešiteľom v kategórii 
E. Obom žiakom k úspechom blahoželáme a Adamovi držíme palce 
v celoslovenskom kole.  (zš)

Adam opäť krajským víťazom

Jasmínka Jakalová je 
milá, usmievavá a nesmierne 
talentovaná. V  hlave má 
kopec nápadov a  v  srdiečku 
pretlak pocitov. Od  malička 
miluje umenie. Hudba, tanec 
a divadlo sú jej svet. Za ruku 
ju do  neho voviedla jej uči-
teľka v  základnej umeleckej 
škole – Zuzka Varhaníková. 
Práve ona rozpoznala jej 
výnimočnosť - to, že je iná. Jej 
inakosť sa neskrýva len v  jej 
talente. Podčiarkuje ju aj farba 
jej pokožky a  neposlušné 
čierne kučery. Jasmínka 
má otca z  Afriky. To, ako 
táto skutočnosť ovplyvnila 
jej detstvo a  dospievanie, 

pretavi la do  divadelnej 
podoby a spolu s kamarátkou 
Dominikou Zelenákovou 
zostavili a naštudovali citlivé 

a  emóciami nabité autorské 
predstavenie Jasma. 27. marca 
sa v  Ži:ve odohrával príbeh 
vyrozprávaný prostredníc-

tvom dvoch bábik o  tom, 
aké je ťažké a  zložité prijať 
svoju inakosť... ale aj o  tom, 
ako ťažko a  s  predsudkami 
ju vníma okolie neschopné 
zbav iť  sa stereot y pov. 
Ako prijať farbu vlastnej 
kože, ktorá sa nedá len tak 
„vykartáčovať“ do  biela? 
Ako bojovať s  posmeškami 
a  zlom? Jasmínka už odpo-
vede na  tieto otázky pozná. 
Už je dospelá... a  menej 
zraniteľná. Má milujúcu 
rodinu... lásku a ešte všetkých 
tých ľudí okolo, ktorí s istotou 
vedia, v  čom spočíva jej 
výnimočnosť. 

 Zuzana Bridová

Jasma o inakosti a výnimočnosti
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Nedávno pribudli v  našom 
Informačnom centre nové knihy, 
pohľadnice, magnetky a  minu-
loročnou novinkou je Turistický 
zápisník alebo Wander Book, čo je 
vlastne album z ciest, do ktorého 
sa vlepujú samolepky, tzv. Turis-
tické vizitky alebo Wander Cards. 
Do  zápisníka si každý cestovateľ 
môže poznačiť dátum a  čas náv-

števy zaujímavého miesta, spôsob 
dopravy na miesto, počasie, polohu 
i  to, s  kým bol na  výlete a  pod. 
Takto si vytvorí praktický album 
z výletov vo formáte A6. Turistické 
vizitky si turista môže zakúpiť 
v  pokladniach múzeí, hradov, 
zámkov a na iných turisticky zaují-
mavých miestach, v našom prípade 
aj v Informačnom centre v Bánov-

ciach nad Bebravou. Na Slovensku 
je 1265 turisticky zaujímavých 
miest, z  ktorých možno získať 
Turistickú vizitku. Do projektu je 
zapojených celkovo sedem štátov, 
okrem Slovenska je to Česká 
republika, Maďarsko, Poľsko, 
Nemecko, Nórsko a  Rakúsko. 
V  bánovskom Informačnom 
centre sú v  ponuke Turistické 

vizitky s  fotografiami - Kostol 
sv. Mikuláša, Kostol sv. Michala 
archanjela v Biskupiciach a Mohyla 
na  Jankovom vŕšku. Postupne 
pribudnú vizitky Uhrovský hrad, 
vodná nádrž Prusy a  Kostol sv. 
Damiána a Kozmu v Kšinnej. Viac 
informácií získate na  wander-
-book.com/ alebo www.facebook.
com/groups/WanderCardSK/ .  (r)

Wander Book - vizitky pre turistov v Informačnom centre

Me s t s k á  š p or tov á 
hala v Myjave sa 23. marca 
stala dejiskom 2.  kola Slo-
venského pohára v  karate 
mládeže do 11 rokov. Súťaže 
sa zúčastnilo 535 prete-
károv z  51 klubov z  celého 
Slovenska, pričom Karate 
klub Trend Bánovce nad 
Bebravou sa v  medailovej 
štatistike kata a  kumite 
umiestnil na  výbornom 
5. mieste. Naši pretekári 
pod vedením Petra Bežáka 
zaznamenali zatiaľ najväčší 
úspech v  tejto sezóne, keď 
v silnej konkurencii získali 4 
zlaté medaily. Bianka Bur-

zová, ktorá najskôr zvíťazila 
v  kategórii kata dievčatá, 
si neskôr úspešne počínala 
aj v  kategórii kumite 
dievčatá, keď v  náročnom 
� nálovom zápase dokázala 
otočiť nepriaznivý stav 
z 0:3 na 5:3 a získala druhú 
zlatú medailu. Vynikajúci 
výkon podal aj Dávid Beňo
v  kategórii kata chlapci 
začiatočníci. Z  pomedzi 32 
pretekárov vyhral všetky 
svoje zápasy a  získal 1. 
miesto. Natálka Bežáková
jasne dominovala v kategórii 
kata dievčatá 5-ročné a zís-
kala takisto 1. miesto.  (pb)

Mladí karatisti 
so štyrmi zlatými

Domáca obrana 
hrala počas celého 
stretnutia koncentro-
vane a  eliminovala 
snahu hostí o rýchle brejky. 
My javča nom pr v ýk rát 
vyleteli ruky nad hlavu v 34. 
minúte, keď si Vlado v šest-
nástke elegantne narazil 
loptu s Marčekom a po jeho 
spätnej prihrávke zo sied-
mich metrov prestrelil Kor-
čeka. O  tri minúty neskôr 
tesne minula bránku hostí 
Pechova strela. V 41. minúte 
domáci rozbehli akciu 
po ľavej strane, na Tomanov 
center do  malého vápna si 
nabehol Jorík a Korček bol 
bezbranný. Na začiatku 49. 
minúty po narážačke s Mar-

čekom vnikol do nášho 
pokutového územia 
Copko, po  kontakte 
s  Mik lošom išiel 

k  zemi a  hlavný arbiter 
ukázal na biely bod. Loptu 
naň si postavil Jorík a s pre-
hľadom zvýšil na 3:0. Skóre 
stretnutia uzavrel domáci 
Kubica, ktorý pred šest-
nástkou hostí získal loptu 
a  tečovaným ,,padajúcim 
listom“ zaskočil strieda-
júceho Znášika. Zostava 
Spartak Bánovce: Korček 
(80.Znášik) – Mikloš (88.
Pakanec), Kochan, Halás, 
Tabak, Sipos, Kyselica, 
Masarovič, Žatko (72.Matej 
Kráľ), Nazar (61.Láska), 
Rusnák.  (aj,mp)

Bez prekvapenia
Myjava – Bánovce 4:0 (2:0)

V  medzinárodnej česko 
– slovenskej hádzanárskej 
lige žien nastúpili naše hádza-
nárky proti Plzni. U  našich 
západných susedov položili 
favorizované Plzenčanky 
základný kameň víťazstva 
v prvom polčase, ktorý vyhrali 
25:9. Naopak druhý polčas 
patril našim dievčatám, tie 
druhú tridsaťminútovku 
vyhrali 18:14. Najlepšou strel-
kyňa stretnutia sa s trinástimi 

presnými zásahmi stala 
líderka kanonierok MOL ligy, 
Karolína Matušincová. 

Domáce hádzanárky 
išli od  úvodu cieľavedome 
za  víťazstvom, ktoré ich 
udržalo v hre o národné play 
off. V  tretej minúte viedli 
hádzanárky Plzne 3:1, v  5. 
minúte 6:3 a v 9. minúte už 
10:4. V 11. minúte Matejíkova 
znížila na  11:6, no v  nasle-
dujúcej sedemminútovke 

Plzenčanky šnúrou siedmich 
gólov ušli na  18:6. Domáce 
d i e v č a t á  p o k r a č o v a l i 
v  gólostroji, ktorý uzavrela 
strelou do tyče Mudrová sta-
novujúca stav prvej tridsať-
minútovky na 25:9. Po zmene 
strán mala hra vyrovnaný 
priebeh, zverenkyne trénerky 
Paulovičove,j najmä vďaka 
Matušincovej,  častejšie 
začali triafať do  čierneho, 
no domáce si naďalej držali 

hostky na dištanc. Záverečná 
osemminútovka patrila nám, 
tesne sme ju vyhrali 7:3, no 
z  víťazstva 39:27 sa tešili 
domáce. HK Sokol Bánovce: 
A.Bežová, P.Pokorná – L.Bri-
dová, M.Bežová, A. Ráciková 
1, Z. Hollá 6, L.Paulová, E. 
Žáčiková, Z.Galková , L.Pau-
lová, K. Matušincová 13/8, 
K. Obstová 2,V. Matejíková 
4, Trénerka: N. Paulovičová. 

(mp,aj) 

Vydarený bol len druhý polčas
Plzeň – Sokol Bánovce 39:27 (25:9)

Spartak ako občianske združenie 
Od  28 .  novembra 

2018 máme v  Bánovciach 
nový futbalový klub. Jeho 
úplný názov je Mestský 
FC Spartak Bánovce nad 
Bebravou, občianske zdru-
ženie. Po starom FK Spartak 
Bánovce s.r.o. zostalo už 
len niekoľko nevyplatených 
dlhov a názov, s ktorým musia 
futbalisti dohrať sezónu 
2018/2019. Prečo vznikol 
na území mesta akoby nový 
klub. „Chceme, aby sa toto 
nové občianske združenie 
stalo nástupníckou organi-
záciou starého futbalového 
klubu. Preto sme aj s  touto 
obchodnou spoločnosťou pod-
písali zmluvu o  spolupráci, 
ktorú musia obidve strany, 

tak ako nové občianske 
združenie, tak aj eseročka 
dodržať v najbližšom polroku 
a preto sa musí dohrať jarná 
časť súťaže, či už súťaže 
dospelých alebo mládežníc-
kych práve pod hlavičkou 
starej obchodnej spoločnosti, 
teda starého klubu. Následne 
v  spolupráci so Západoslo-
venským futbalovým zväzom 
a  so Slovenským futbalovým 
zväzom, keď sa stane nové 
občianske združenie riadnym 
členom zväzu. V  novom 
futbalovom ročníku prebe-
rieme ako nástupnícky klub 
všetky práva ale aj povinnosti 
FK Spartak Bánovce nad 
Bebravou s.r.o. s  tým, že 
samozrejme ako mužstvo 

dospelých, tak aj mládežnícke 
mužstvá zostanú v  tých 
súťažiach, v ktorých ukončia 
ročník,“ vysvetlil nám Martin 
Slovák. Nový futbalový klub 
ma za  sebou už aj ustano-
vujúcu členskú schôdzu. Tá 
sa uskutočnila 29. marca 
v priestoroch Základnej školy 
Komenského. Hlavnými 
bodmi prvej schôdze bola 
voľba do volebnej a revíznej 
komisie, zápis nových členov 
či voľba správnej rady. Práve 
z  jej piatich členov vzíde 
do dvoch týždňov prezident 
klubu. „Na  ustanovujúcej 
schôdzi bola zvolená aj nová 
správna rada. Jej členmi sa 
stali okrem mňa ešte Jozef 
Brida, Milan Kráľ, Jozef 

Petrlík a  Andrej Znašik,“
prezradil Martin Slovák. 
Po ustanovujúcej schôdzi mal 
Mestský FC Spartak Bánovce 
nad Bebravou 27 členov. Ich 
počet môže rásť. „Ak by mal 
niekto zo strany obyvateľov 
mesta záujem stať sa členom 
nášho občianskeho zdru-
ženia, je tak možné. Prihlášku 
do občianskeho združenia si 
môžu vypýtať na futbalovom 
štadióne u  Milana Krála, 
ktorý im túto prihlášku vydá, 
oni si ju vypíšu a zároveň im 
bude vydaný preukaz člena 
občianskeho združenia,“ 
dodal staronový tréner Spar-
taka Martin Slovák. Ročné 
členstvo v klube stoji 10 eur. 

(aj)

Zápasníci starší žiaci a žiačky 
sa stali majstrami Slovenska!

V sobotu 30. marca sa 
v  našej mestskej športovej 
hale uskutočnili Majstrov-
stvá Slovenska starších 
žiakov a  žiačok v  zápasení 
vo voľnom štýle. V  kon-
kurencii 115 zápasníkov 
a  zápasníčok Slovenska sa 
našim chlapcom a  diev-
čatám darilo veľmi dobre. 
Náš šestnásťčlenný káder 
si vybojoval celkovo 10 
cenných kovov. Konkrétne 

štyri zlaté, päť striebor-
ných a  jednu bronzovú 
medailu. Medailová žatva 
sa premietla aj do celkového 
hod noten ia  d r u ž st iev, 
keď sme si spomedzi 20 
klubov z  celého Slovenska 
vybojovali, chlapci a  aj 
dievčatá, prvé miesto a stali 
sa tak majstrami Slovenska! 
V  jednotlivcoch sa najviac 
darilo Petrovi Bobušovi, 
Vilovi Danišovi, Michaele 

Tu c hy ň ove j  a   S i l v i i 
Piklovej. Všetci menovaní 
vo svojich hmotnostných 
kategóriách nenašli pre-
možiteľov a  získali tituly 
majstrov Slovenska pre rok 
2019. Tadeáš Trnovský, 
Peter Krč, Kristián Lau-
rinec, Zuzana Tuchyňová 
a  Nina Dávidová podľahli 
svojim súperom až vo � nále 
a  vybojovali si strieborné 
meda i ly.  Majst rovst vá 

Slovenska boli jedným 
z  viacerých nominačných 
turnajov na  majstrovstvá 
Európy. Preto dúfame, že 
naši najlepší potvrdia svoju 
výkonnosť a budú sa môcť 
predstaviť na  ich prvom 
vrcholnom podujatí v  poľ-
skom Krakove 28.-30. júna 
2019. Bánovským zápas-
níkom gratulujem a želáme 
na  ME veľa úspechov! 

(aj,mu)
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Bytové Družstvo Telekomunikačné Služby
Váš domáci poskytovateľ elektronických komunikačných služieb

Zvyšujeme rýchlosti pripojenia k sieti internet
všetkým našim zákazníkom ! Ceny sa nemenia !

BDTS s.r.o., Svätoplukova 1601, 957 04 Bánovce nad Bebravou 
Tel: 038/5364631,32,33,14; obchodná kancelária:0948 321 109, bdts@bdts.sk, www.bdts.sk

• poskytujeme vysokorýchlostný internet 
bez  obmedzení, ponuka skutočne pre 
každého už  od  2,95  €/mesiac, rýchlosť až 
300 Mbps

• terajším zákazníkom ponúkame možnosť 
výmeny modemu za  nový prémiový 
k  plnohodnotnému využívaniu nových 
rýchlostí, bližšie informácie v  obchodnej 
kancelárii

• novým zákazníkom ponúkame prémiový 
modem a internet na 3 mesiace zdarma

Produkt Pôvodná rýchlosť
Mbps

Nová rýchlosť
Mbps

Mesačný poplatok
€ s DPH

Mini 2/0,5 4/0,6 2,95 €

Štart 8/1 20/2 6,61 €

Štart+ 15/2 40/3 9,92 €

Štandard 33/3 100/5 13,91 €

Štandard+ 75/7 170/10 26,49 €

Premium 130/10 300/20 39,77 €

Súčasný životný trend nie 
je veľmi naklonený pohybovým 
aktivitám a  športovým činnos-
tiam, preto sa Stredná odborná 
škola strojnícka v Bánovciach nad 
Bebravou rozhodla pre svojich 
študentov zatrakt ívniť pod-
mienky na ich športovanie zapo-
jením sa do projektu Ministerstva 
zdravotníctva SR - na  podporu 
protidrogových aktivít.

Študenti SOŠ strojníckej 
prišli s  konkrétnym návrhom 
vybudovať vlastné interiérové 
nenáročné f lorbalové ihrisko 
v  telocvični, kde budú tráviť 
čas a  využijú ho nielen v  rámci 
vyučovania, ale aj záujmového 
vzdelávania v škole. Tento nápad 
bol spojený so zakúpením � orba-
lového vybavenia (mantinely, lop-
tičky, hokejky, bránky, rukavice 
a výstroj). Ihrisko a celé vybavenie 
potrebné na � orbal by sprístupnili 
nielen našim študentom a žiakom 
základných škôl, ale aj zamest-
nancom školy, firiem, ktoré so 
školou spolupracujú v  duálnom 
vzdelávaní a  v  oblasti odbornej 
praxe. V  škole by sa pravidelne 
uskutočňovali � orbalové školské 
a  regionálne turnaje základných 
a stredných škôl. V meste Bánovce 
nad Bebravou žiadna škola nedis-
ponovala � orbalovým ihriskom, 
preto to bola jedinečná príležitosť 
vybudovať vlastné f lorbalové 
ihrisko s možnosťou organizovať 
turnaje medzi žiakmi a študentmi 

na pôde našej školy. Cieľom pro-
jektu bolo podporiť prirodzený 
pohyb mladých ľudí, stimulovať 
ich vzťah k športu, eliminovať ich 
postoj k  návykovým omamným 
látkam, ale predovšetkým priviesť 
mladú generáciu k  plnohodnot-
nému životu.

Realita sa stala skutočnosťou. 
V  októbri 2018 sme mohli začať 
realizovať zmysluplný projekt.

Najzaujímavejším podujatím 
v  rámci projektu bol športový 
týždeň organizovaný pre žiakov 
zá k ladných škôl s  náz vom 
Florbalom proti drogám. Celé 
podujatie bolo rea lizované 
s � nančnou podporou Minister-
stva zdravotníctva SR - v rámci 
účelovej dotácie na  podporu 
protidrogových aktivít na  rok 
2018 a pod záštitou primátorky 
mesta PhDr.  PaedDr.  Rudolfy 
Novotnej. 

Viacerí učitelia našej školy 
v y myslel i  t vor iv ý prog ra m 
naplnený športom, prednáškami, 
ale predovšetkým našli spôsob 
ako zatraktívniť šport pre gene-
ráciu, ktorá sa prestáva „hýbať.“ 
Zásluhou Ing. Zuzany Janíkovej, 
poverenej riadením školy, pánov 
učiteľov Mgr.  Viliama Janáča 
a  Mgr.  Ľubomíra Chocinu sa 
v dňoch 25. februára až 1. marca 
2019 v  telocvični športovalo 
o  dušu. Florbalom bola nasiak-
nutá celá škola. Všade vládla 
príjemná priateľská atmosféra. 

Florbalového zápasu sa zúčastnili 
ZŠ Partizánska a ZŠ Komenského 
z Bánoviec nad Bebravou, ZŠ R. 
Jašíka Partizánske, ZŠ Šišov, ZŠ 
Rybany, ZŠ Žabokreky nad Nitrou 
a  Gymnázium J. Jesenského 
z Bánoviec nad Bebravou.

Prvé základné kolo turnaja 
bolo 26. februára a 1. marca 2019
športové f lorbalové podujatie 
v y vrchol i lo. Uskutočni lo sa 
finále. Víťazom turnaja sa stala 
ZŠ Žabokreky, na  2. mieste sa 
umiestnila ZŠ Šišov a  3. miesto 
obsadila ZŠ Partizánska z Báno-
viec nad Bebravou. Víťazov 
osobne ocenila primátorka mesta 
PhDr. PaedDr. Rudolfa Novotná.

Kým si žiaci v telocvični pre-
verovali svoju fyzickú kondičku 
a športové zručnosti, v triedach už 
boli pripravení odborníci z oblastí 
prevencie drogových závislostí. 
Všetky prednášky s  uvedenou 
t e m a t i k o u  z a b e z p e č o v a l a 
Mgr. Janka Jančurová. 

V  d ňoch 25. februára 
a  28. februára 2019 sa konali 
pred nášk y, k tor ých ú lohou 
bolo poukázať predovšetkým 
na  negatíva legá lnych drog. 
Riaditeľka CPPPaP Mgr.  Dana 
Ba la žov ičová so psycholo-
gičkou Mgr. Luciou Roštekovou
nám ochotne pomohli v  osvetovej 
kampani zameranej na boj proti 
alkoholizmu. Ich úlohou bolo 
dokumentárnymi filmami pri-
blížiť žiakom tvrdú realitu života 

alkoholika a  jeho najbližších. 
Pomocou viacerých záberov nám 
zdokumentovali ochorenia, ktoré 
sú daňou za  neúmerné užívanie 
a lkoholu. Pani Balažovičová 
zdôraznila, že alkoholikovi sa dá 
veľmi ťažko pomôcť. V  prvom 
rade sa musí rozhodnúť on sám, či 
zmení svoj doterajší život. 

Ďalšia prednáška 26. feb-
ruára 2019 si „zobrala na paškál“ 
predovšetkým mladých fajčiarov. 
Je smutné, že fajčiari majú prvú 
skúsenosť s cigaretou už v 11 – 12 
rokoch. Medzi študentov zavítala 
pani PhDr.  Zlatica Meravá 
z Regionálneho úradu verejného 
zdravotníctva z Trenčína, ktorá 
dlhodobo pracuje predovšetkým 
s  mladými ľuďmi. Pútavé, nie-
kedy až mrazivé slová dopĺňala 
prezentáciou, na  ktorej boli 
zábery predovšetkým pľúc dlho-
dobých fajčiarov. Možno niekedy 
nevhodné pre slabšie žalúdky. 
V  druhej časti prednášky faj-
čiarom i  nefajčiarom pomocou 
prístroja - smokerlyzera analyzo-
vala vo vydychovanom vzduchu 
obsah oxidu uhoľnatého. Opti-
málna hodnota COHb je do 0,8 % 
(koľko krviniek je obsadených C). 
A výsledky? U väčšiny študentov 
sa pohybovala hodnota okolo jed-
ného percenta, u fajčiarov okolo 
troch percent, ale boli aj fajčiari 
„kaskadéri“, ktorým namerala 
pani Meravá hodnoty vyššie ako 
8 %, čo je pásmo silných fajčiarov. 

O  deň neskôr 27. februára 
2019 sa konala v  jedálni našej 
školy prednáška s  náčelníkom 
Mestskej polície v  Bánovciach 
nad Bebravou s  Ing.  Rastislav 
Fodorom. Obsahom prednášky 
bola nezákonná činnosť mladist-
vých v Bánovciach nad Bebravou 
zameraná predovšetkým na uží-
vanie, ale i  distribúciu nelegál-
nych drog. Pán Fodor zhodnotil 
trestnú činnosť mladistvých, 
ktorá má stúpajúcu tendenciu. 
Svoju prednášku oživil skúsenos-
ťami zo života bánovskej mestskej 
polície. 

Prvého marca 2019 psycho-
logičky Mgr.  Renáta Botková 
a Mgr. Janka Barnáková so svo-
jimi klientmi z resocializačného 
zariadenia Provital - Dom života 
bez drog z Nitrianskeho Pravna
sa s nami podelili o nepríjemné 
niekoľkoročné skúsenosti s dro-
govými závislosťami. Stretnutie 
nám sprostredkovala riaditeľka 
Provitalu PhDr.  Zdenka Vasi-
lová. Študenti si pozorne vypo-
čuli ťažké životné osudy drogovo 
závislých mladých ľudí. Klienti 
apelovali na našich študentov, aby 
si zvážili všetky dôsledky v prí-
pade, že sa upíšu droge. Môžu 
stratiť takmer všetko. Získať 
späť to, čo ľahkovážne obetovali 
droge, nie je niekedy možné.
Návrat do  „normálneho“ života 
trvá niekoľko rokov, ba niekedy aj 
celý zvyšok života. V druhej časti 

klienti odpovedali študentom 
na zvedavé otázky. Častými otáz-
kami boli: Ako dlho sú v  centre, 
kedy začali s užívaním drog, ako 
zistia, že sú už závislí... Klienti 
im dali dobrú radu do  života: 
„Prosím vás, buďte rozumnejší 
ako my, poučte sa z našich chyb, 
nie z vlastných!“

P roje k t  m á d l ho dobý 
charakter. Súčasťou projektu bol 
vypracovaný dotazník, ktorý 
nám ukázal, že študenti sa venujú 
vo veľ kej miere športovaniu 
a  s  drogami a  náv ykov ými 
látkami neprichádzajú do  kon-
taktu. Florbal je atraktívny šport 
predovšetkým pre mladých ľudí. 
Našou snahou je v ybudovať 
u  nich vzťah k  danému športu 
a naučiť ich plnohodnotne využiť 
voľný čas. Správne v ybrané 
aktivity môžu žiakov podnietiť 
k tomu, aby vymenili stoličku pri 
počítači alebo cigaretu za pohyb 
v telocvični alebo na ihrisku. 

Týždeň Florbalom proti 
drogám bol krátky čas na usku-
točnenie veľ kých zmien. Ale 
dostatočný čas na  poskytnutie 
návodu ako prežiť kvalitný zdravý 
život. Florbalové aktivity budú 
pokračovať na našej škole ďalej. 
V piatok 12. apríla 2019 sa koná 
medziročníkový turnaj študentov 
našej školy, na ktorý sa už aktívne 
pripravujú.

Stredná odborná škola 
 Strojnícka Bánovce nad Bebravou

Platená inzercia

Projekt - Týždeň florbalom proti drogám 
realizovaný na Strednej odbornej škole strojníckej Bánovce nad Bebravou s � nančnou podporou 
Ministerstva zdravotníctva SR v rámci účelovej dotácie na podporu protidrogových aktivít na rok 2018
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

  Ponúkame na  prenájom kancelárie na  Tren-
čianskej ceste v BN za cenu 5,99 eur/m2 za mesiac. 
Bezpečnostný vstup, internet, klimatizácia, 
parkovné miesto. Tel. 0917 166 718.
 Ponúkame na  prenájom vonkajšiu plochu 
(parkovisko) priamo na Trenčianskej ceste  v BN 
za cenu 0,99 eur/m2 za mesiac. Bezproblémový 
vjazdy pre LKW a BUS. Tel. 0917 166 718.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Predám váľandu, zach., nepouž., s úlož. priest. 
(20 eur), menší trojsedačkový gauč (20 eur), 
rohovú ľavicu s úlož. priestorom 168x1380 cm - 
bledé drevo + sivokvietkový poťah (30 eur), dlhší 
bledý stôl + 2 stoličky (15 eur), malý konf. stolík, 
prípadne aj pod TV (10 eur). Tel. 0908 244 034.

INZERCIA

Turistika aj poznávanie 
 Trenčianski turisti a  OV SZPB vás pozývajú 
v sobotu 13. apríla na 44. ročník Vojenskej päťdesiatky 
so štartom v Trenčíne a s cieľom na Jankovom vŕšku, 
pripravená je aj 25 km trasa, resp. trasa podľa výberu. 
Viac na www.rrksttn.sk. 
 KST Bánovce nad Bebravou organizuje počas 
veľkonočného víkendu od  19. do  22. apríla zájazd 
do  Jeseníkov, spanie v  spacákoch v  škole Rymařov. 
Bánovskí turisti zároveň dávajú do pozornosti letný 
tábor pre deti od 6. do 13. júla v oblasti Hronec a 26. 
júla až 4. augusta zájazd do Bulharska – hory a more. 
Viac na www.kstbanovce.sk. 
 Klub Kamarát vás pozýva v  sobotu 27. apríla 
na  poznávací výlet za  krásami Moravy. V  pláne je 
návšteva zámku a parku Lednice, Valtice a Mikulov. 
Akcia je určená najmä pre rodiny s deťmi. Viac infor-
mácií na facebooku KST Kamarát, www.kstskamarat.
com alebo 0918 514 638.


